

SCI 收录期刊
中国科技核心期刊
《CAJ-CD规范》执行优秀期刊

ISSN 1003-5508
CN 51-1217/S

四川林业科技

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY
SCIENCE AND TECHNOLOGY

ISSN 1003-5508



9 771003 550137

万方数据

第34卷
2013

6

四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2013年 第34卷 第6期

目次

· 研究报告 ·

- 小寨子沟自然保护区领春木种群数量特征与空间分布格局 姬慧娟,陈思多,马文宝,等(1)
- 杂交竹白纹羽病生防菌的筛选与应用 朱天辉,李姝江,韩珊,等(8)
- 贵州东南部玉山竹属一新种及空竹一新异名 杨成华,杨林,李鹤,等(13)
- 杨树凋落叶腐解对生菜生长和抗性生理的影响 赵洪斌,王守强,胡开波,等(16)
- 青藏高原东缘湿地生态系统生物量差异 吕铭志,周泽江,盛连喜,等(22)

· 专题研究 ·

- 四川干旱河谷地区植被恢复研究进展 龙汉利,章志刚,刘福云,等(27)
- 峨眉山和神农架地区森林环境与野生大熊猫栖息地特征的比较 周世强,周季秋,王伟月,等(33)
- 四川卡莎湖自然保护区兽类资源调查 刘洋,张惠,刘应雄,等(39)
- 苍溪林业碳汇能力及价值研究 杨平,黄中华,田英隆(44)
- 皆伐炼山对华西雨屏区杉木人工林碳库的影响 马松莉,邹成坤,兰立达,等(48)
- 基于植物多样性指数对汶川地震灾区崩塌山体微生境植被自然恢复力评价
..... 骆宗诗,陈永林,王志明,等(52)
- 阿坝州花椒蛀干害虫调查研究 黄强,朱顺虎,李连红,等(56)
- 四川桫欏木优树选择与育苗技术 王勇军,肖前刚,陈斌,等(60)
- 贵州省思南县核桃病虫害调查初报 文定刚,李贤碧,文美道,等(63)

· 试验研究 ·

- 橡胶林下铁力木和格木生长节律及栽培模式初步研究 许林红,李思广,付玉嫔,等(65)
- 不同波长诱虫灯对蜀柏毒蛾成虫的诱集研究 周建华,贾玉珍,范成志,等(69)
- 德昌杉种子预处理方法研究 王富林,王明礼,刘永安,等(72)
- 威远县无花果引种试验初报 邱月群,范建,张小平,等(77)
- 沐川县慈竹无性系选育研究 黄萍,陈元贵,杨永忠,等(80)
- 辐射松种子不同规格营养袋育苗试验研究 徐惠,彭晓曦,王泽亮,等(82)
- 龙泉山脉低山丘陵区一金堂县油橄榄引种栽植试验初报 张达江,陈兵,叶小军,等(84)

· 专题讨论 ·

- 川西北高寒草地退化成因及恢复对策 李守剑,贾程(89)
- 植物对盐碱胁迫的响应 鲁松,杨楠,熊铁一(93)
- 四川油茶产业发展现状与建议 殷国兰,杨金亮,冯绍玉,等(96)
- 四川省进境蓝莓种苗有害生物风险分析 贾玉珍,范成志,肖银波,等(99)
- 浅议事业单位应收账款的管理 叶润(104)
- 烟台市古树名木资源现状及保护对策 牟进鹏,曹国玉,张兴泽,等(106)
- 黔南州竹类资源现状及开发利用对策 向仕敏,宋泽芬,何薇薇,等(109)
- Excel在事业单位财务工作中的应用初探 叶润(112)

期刊基本参数:CN51-1217/S * 1979 * b * 16 * 114 * zh * p * ¥5.00 * 2400 * 29 * 2013-12

Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 34, No. 6, 2013

Contents

Research Reports

- Quantitative Characteristics and spatial distribution patterns of *Euptelea pleiospermum* populations in Xiaozhaizigou Nature Reserve JI Hui-juan, CHEN Si-duo, MA Wen-bao et al. (1)
- Screening and application of biocontrol bacterium against white root rot of *Bambusa pervariabilis* × *Dendrocalamopsis grandis* ZHU Tian-hui, LI Shu-jiang, HAN Shan et al. (8)
- A New species of *Yushania* Keng f. (Poaceae) from southeast Guizhou in China and a new dissenting name of *Cephalostachyum fuchsianum* Gamble YANG Cheng-hua, YANG Lin, LI He et al. (13)
- Effects of decomposed leaf litter of *Populus* on growth and resistance physiology of *Lactuca sativa* ZHAO Hong-bin, WANG Shou-qiang, HU Kai-bo et al. (16)
- Differences in the biomass of ecological system of wetlands in the eastern margin of the Qing-hai-Tibet Plateau LU Ming-zhi, ZHOU Ze-jiang, SHENG Lian-xi et al. (22)

Researches on Special Topics

- Advances in researches on vegetation restoration in dry valleys of Sichuan Province ... LONG Han-li, QIN Zhi-gang, LIU Fu-yun et al. (27)
- Comparison of the forest environments of the Emei Mountain and Shennongjia Areas with habitat characters of the wild giant pandas ZHOU Shi-qiang, ZHOU Ji-qi, WANG Wei-yue et al. (33)
- A preliminary survey of mammal fauna of kasha Lake Nature Reserve, Sichuan Province LIU Yang, ZHANG Hui, LIU Ying-xiong et al. (39)
- A study of the ability and value of carbon sequestration of forestry in Cangxi County YANG Ping, HUANG Zhong-hua & TIAN Ying-long (44)
- Effects of clear-cutting and slash burning on carbon stock of Chinese fir plantation in the rainy area of southwest China MA Song-li, ZOU Cheng-kun, LAN Li-da et al. (48)
- Appraisal of vegetation resilience of microhabitats of a collapse mountain in the Wenchuan earthquake area based on plant diversity LUO Zong-shi, CHEN Yong-lin, WANG Zhi-ming et al. (52)
- A study of insect pests damaging tree trunks of *Zanthoxylum bungeanum* plantation in Aba Zang-Qiang Autonomous Prefecture HUANG Qiang, ZHU Shun-hu, LI Lian-hong et al. (56)
- Selection and seedling raising technology of Fine *Alnus cremastogyne* trees WANG Yong-jun, XIAO Qian-gang, CHEN Bin et al. (60)
- A preliminary report on the investigation of walnut pests in Sinan County of Guizhou Province WEN Ding-gang, LI Xian-bi, WEN Mei-dao et al. (63)

Experiments and Researches

- A preliminary study of the cultivation mode and growth rhythm of *Mesus ferrea* and *Erythrophleum fordii* XU Lin-hong, LI Si-guang, FU Yu-bin et al. (65)
- Effects of the trap lamp with different wavelengths on trapping adults of *Parocneria orientis* ZHOU Jian-hua, JIA Yu-zhen, XIAO Yin-bo et al. (69)
- Research on the pretreatment method of *Cunninghumia lanceolata* seeds WANG Fu-lin, WANG Ming-li, LIU Yong-an et al. (72)
- A preliminary report on the introduction experiment of fig trees in Weiyuan QIU Yue-qun, FAN Jian, ZHANG Xiao-ping et al. (77)
- A study of clonal selection and breeding of *Bambuse emeiensis* in Muchuan County HUANG Ping, CHEN Yuan-gui, YANG Yong-zhong et al. (80)
- Effect of different types of nutrition bags on seedling raising of *Pinus radiata* XU Hui, PENG Xiao-xi, WANG Ze-liang et al. (82)
- A preliminary report on introducing *Olea europaea* in Jintang County located in the low hilly region of Longquan Mountains ZHANG Da-jiang, CHEN Bin, YENG Xiao-jun, et al. (84)

Monographs

- Formation reasons and restoration strategy of the degraded alpine grassland in northwest of Sichuan LI Shou-jian & JIA Cheng (89)
- Responses of plants to salt-alkali stress LU Song, YANG Nan & XIONG Tie-yi (93)
- The current status and prospects of *Camellia oleifera* industry in Sichuan province YING Guo-lan, YANG Jin-liang, FENG Shao-yu et al. (96)
- Risk analysis of pests on imported blueberry seedlings in Sichuan JIA Yu-zhen, FAN Cheng-zhi, XIAO Yin-bo et al. (99)
- About the management of accounts receivable in institutions YE Run (104)
- The present situation of ancient and famous trees in Yantai City and measures of protecting them MU Jin-peng, CAO Guo-yu, ZHANG Xing-ze et al. (106)
- The current status and utilization measures of bamboo resources in Qiannan area ... XIANG Shi-min, SONG Ze-fen, HE Wei-wei et al. (109)
- Application of Excel in financial affairs of institutions YE Run (112)

《四川林业科技》第七届编辑委员会

主 编：李荣伟

副主编：王金锡 官 燕 杨灌英 王 莉（常务）

编 委：（按姓氏笔划为序）

马明东 王 刚 龙汉利 冯德宾 石 锐 先开炳 毕慧泉（澳大利亚）

向成华 刘广兵 刘 波 刘兴良 张 健 张江陵 张 立（美国） 吴 宁

吴春艳 李国辉 杨佐忠 陈先林 周立江 慕长龙 赵晓云 费世民 胡庭兴

曹昌楷 黎治福

美 编：邓继成

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY SCIENCE AND TECHNOLOGY

四川林业科技

（双月刊·公开发行）

（1979年创刊）

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY
SCIENCE AND TECHNOLOGY

(Bimonthly, Openly distributed)

(Started in 1979)

主管 四川省林业厅
主办 四川省林学会
四川省林业科学研究院
主编 李荣伟
编辑 《四川林业科技》编辑部
（中国 成都 星辉西路18号 邮编610081）
2013年第6期（总第155期）
出版 2013年12月
印刷 成都蜀通印务有限责任公司

Administered by Sichuan Forestry Department
Sponsored by Sichuan Forestry Society and Sichuan Academy of
Forestry
Editor in chief: LI Rongwei
Edited by Editorial Department of "Journal of Sichuan Forestry
Science and Technology"
(18 XinhuiXilu, Chengdu 610081, China)
No.6(Total No.155),2013
Publishing Date:Dec, 2013
Printed by Shutong Printing Service Co.Ltd.,Chengdu,China

广告经营许可证号：5100004001007

E-mail:scslxh2004@163.com

Tel.No.(028)83220733

定价：5.00元